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2. Beretning 
 
2.1 Partistyret:  
 
Styret har i perioden bestått av:  
 
Leder:              Siri Martinsen 
Nestleder:       Rune Fredriksen  
Sekretær:         Hege Dubec 
Kasserer:         Victor Kristiansen 
Studieleder:     Malin Krå Simonsen 
Kvinnekontakt: Lisa Skaret  
Styremedlem:  Fadil Gashi 
Styremedlem:  Nils Are Magerøy  
Styremedlem:  Gry Helen Strøm 

 
 
1.varamedlem: Jaran Berg  
2.varamedlem: Lisbeth Sandbæk  
3.varamedlem: David Tehrani 
4.varamedlem: Kim Lervik 
5.varamedlem: Svein Erik Thorvaldsen 
 
Har tiltrådd styret: ordfører, 
gruppeleder, Lo (Lene Pausen) og 
AUF (Maria Imrik). 

 
I 2017 har styret behandlet 48 saker. Av saker som er behandlet i styret nevnes: 
 
• Nedsatt Valgkamputvalg  
• Årsmøtesaker 2017 
• Handlingsplan 2017 
• Kvinnenettverkets 8 mars arr. på Blå Grotte 
• 1 mai-innleder Jonas Gahr Støre 
• Landsmøtesaker  
• Vervekonkurranse 
• Bokprosjekt FAP 125 år 
• Arbeiderbevegelsen i jubileumsbyen 
• Valgkamp 2017 
• Nominasjonskomite 
• Nytt kollektivtilbud i Nedre Glomma. Felles møte med Sarpsborg Arbeiderparti. 
• Modellkommuneprosjekt 
• Lagas økonomi 
• Retningslinjer for æresbevisninger og gaver. 
 
I tillegg faste punkter på dagsorden som innkomne skriv, søknader og «runden» med 
orienteringer fra laga, ordfører, LO, Kvinnenettverket, AUF og gruppeleder. 
 
Det har blitt avholdt 3 representantskapsmøter med følgende tema: 
 
• Handlingsplan for Fredrikstad kommune 2018-2021 
• Budsjett 2018 og revidert Handlingsplan Fredrikstad kommune 2018-2021 
• Deltakelse i Arbeiderpartiets modellkommuneprosjekt 
• Lagas økonomi / retningslinjer æresbevisning – gaver.  

 
Det har blitt avholdt 5 medlemsmøter med følgende tema:  
 
• Kollektivsatsning i Østfold i samarbeid med Sarpsborg Arbeiderparti 
• Rullering av kommuneplanens samfunnsdel  
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• Broforbindelse over Glomma 
• InterCity  
• Orientering om budsjettet for Fredrikstad kommune 
• Evaluering av valgkampen 
• Kommunikasjon 
• Valgkampskolering  
 
Valgkamp 2017: 
 
Valgkamputvalget bestod av Rune Fredriksen (leder), Siri Martinsen og Victor 
Kristiansen. 
 
Vi gjennomførte en aktiv valgkamp med over 100 frivillige som deltok i ulike 
aktiviteter. Det ble gjennomført 17 stands, 10 dager med husbesøk samt en rekke 
andre arrangementer hvor det til sammen ble delt ut 10.000 roser. I tillegg hadde vi 
postkasseaksjoner, fergeaksjoner, samråd, valgkamparrangement og flere 
temamøter.  
 
I løpet av året ble det også arrangert skrivekurs over 2 kvelder. Det ble avholdt møter 
med laga både før og under valgkampen.  
 
Både tradisjonelle og sosiale medier ble aktivt brukt i valgkampen. Over 80 
leserbrev/redaksjonelle oppslag samt aktiv bruk av sosiale medier med hovedfokus 
på Facebook, både til å kommunisere politikk og til egen mobilisering. 
 
Vi deltok på LOs rødgrønne valgvake på City Scene og det ble avholdt frivilligfest 3. 
november.  
 
Valgresultat ble 35.4%, en tilbakegang på 2.2 prosentpoeng fra Stortingsvalget i 
2013.  «Rødgrønn» side gikk samlet sett fram 4.7 prosentpoeng i Fredrikstad 
sammenlignet med 2013. Vi holdt oss innenfor budsjett på 100.000 kr.  
 
Det foreligger fullstendig evaluering i eget dokument behandlet 30.10.17 i partiet.   
 
Nye medlemmer: 
 
For at vi fortsatt skal være den absolutt ledende politiske organisasjonen i 
Fredrikstad, er det viktig med et langsiktig perspektiv og at vi etablerer en vervekultur 
for kontinuerlig tilvekst i partiet. Arbeiderpartiet må alltid rekruttere nye medlemmer. 
Men det er like viktig å beholde de medlemmene vi har.  
 
Jo flere medlemmer vi har, jo større er muligheten for å utvikle en best mulig politikk 
som får størst mulig oppslutning i folket ved valg. Det er derfor av stor betydning at 
partiet har en bevisst og systematisk strategi for rekruttering og medlemspleie.  
 
Vi har i 2017 avholdt en vervekonkurranse, fra mai til september. I form av 
medlemspleie ble det avholdt en frivilligfest i november. En stor takk til alle som 
verver og engasjerer seg i partiet.  
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2.2 Bystyregruppa 
 
Gruppa består ved årsskiftet av 51 medlemmer. 
 
Gruppestyret har i 2017 bestått av: 
 
Leder:   Atle Ottesen 
Nestleder:   Siri Martinsen 
Sekretær:   Victor Kristiansen 
Medlem:   Rune Fredriksen 
Medlem:   Hege Dubec 
Medlem:   Jon-Ivar Nygård 
Medlem:   Kari Agerup 
 
Utvalgsledere i 2017 har vært: 
 
Helse- og velferd: Arne Øren  
Oppvekst:   Siri Martinsen 
Plan:    Rune Fredriksen 
Teknisk:  Svein Erik Thorvaldsen (nestleder) 
Kultur- og miljø: Atle Ottesen 
Adm. utvalget:  Kirsten M. Pedersen fra 01.08.17 (Wenja Ringen til 31.07.17) 
FREVAR KF:  Victor Kristiansen 
 
Gruppestyret har faste møter hver mandag og strategimøter ved behov. 
 
Gruppa har hatt møter i forkant av møter I Bystyret og formannskapet. Det ble 
avholdt 18 gruppemøter i 2017. Gjennomsnittlig frammøte har vært 17 stk.  
 
Samspillet med utvalgslederne og –gruppene har fungert godt. Arbeiderpartiets 
utvalgsledere og grupper i øvrige kommunale utvalg avholder også møter både 
internt og sammen med våre samarbeidspartier der det er ønskelig å forberede og 
drøfte saker og forslag til vedtak. 
 
I løpet av 2017 har gruppa behandlet en rekke saker av betydning for Fredrikstad 
kommune, totalt 160 saker til Bystyret og 207 saker til formannskapet. Blant de 
viktigste vil vi framheve: 
 
• Budsjett 2018 og Handlingsplan 2018-2021 
• Revidert budsjett 2017 
• Årsregnskap og årsrapport 2016 
• Innovasjonsstrategi for Fredrikstad kommune 
• Anskaffelsesstrategi- og reglement 
• Arbeidsgiverstrategi fram mot 2030 
• Diverse innbyggerforslag (gratis varm mat, bompenger) 
• Helhetlig kollektivrutetilbud (buss) I Nedre Glomma (buss) 
• InterCity 
• Bypakke Nedre Glomma diverse saker 
• Kommunedelplan for helse og velferd 
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• Utvidet fergetilbud og elektrisk ferge 
• Orienteringssaker om Borge avfallsmottak 
• Valg av trasè for ny bro over Glomma 
• Tall Ships Races 2019 
• Varslersaker/granskning/anleggsbidragsmodellen 
• Kraftledning 132KV Kråkerøy-Hvaler 
• Tilskuddsaker og evaluering av næringsfondet 
• Disponering av overskudd for 2016 
• Skjenkesaker 
• Høringssaker (f.eks vannscooter, “Svikt og Svik”) 
• Reguleringssaker 
• Etablering av kommunalt eiendomsutviklingsselskap 
• Bosetting av flyktninger 2018 
• Samarbeidsavtale om regional næringsutvikling I Nedre Glomma 
• Organisering av arbeidet med økonomianalysen 
• Budsjett, handlingsplan og regnskap for FREVAR KF 
• Hovedplan vann og avløp, rullering  
 
 
2.3 Helse- og Velferdsutvalget 
 
Gruppa har bestått av: Arne Øren, Helene Saloua Apenes 
Matri, Mohamed Saleban Warsame, Frøydis Wroldsen, samt 
vararepresentantene Svein Høiden, Bjørn Eriksen, Fredrik 
Kveseth, Maria Imrik og Fadil Gashi. 
 
Eldrerådets leder Per Edvardsen har tiltrådt gruppa, samt 
representanter fra Pensjonistpartiet.  
 
Frøydis Wroldsen er valgt til gruppeleder. Det er en aktiv gruppe med 
godt oppmøte på gruppemøtene og på utvalgsmøtene. 
 
Viktige områder det jevnlig rapporteres på: 
• Balanse i økonomien 
• Avvik 
• Sykefravær  
• Heltid som norm i virksomhetene 
• Sikre gode tjenester til innbyggerne 

 
Vi har hatt 9 møter og behandlet 56 politiske saker. I tillegg kommer orienteringer, 
referater, interpellasjoner og spørsmål, og vi har deltatt på befaringer.  
 
Et utvalg av de sakene vi har behandlet er: 

• Kommunedelplan Helse- og Velferd 2016-2027 
• Ny utredning av vaskeritjenesten i seksjon H/V 
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• Høring – NOU 2016 – På lik linje 
• Tildeling av tilskudd til frivillige og ideelle organisasjoner for 2017 
• Bosetting av flyktninger i Fredrikstad kommune – status 
• Kvalitet og pasientsikkerhet – Stortingsmelding 13:2016-2017 
• Statusrapport per januar 2017 for H/V 
• Verbalforslag fra Bystyret og H/V – status og vurdering 
• Brukerundersøkelse i seksjon H/V 2016 
• Organisatoriske endringer i seksjon H/V 
• Ny kommunal forskrift om tildeling av langtidsopphold i sykehjem eller tilsvarende 

bolig 
• Statusrapport per mars 2017 for H/V 
• Betalingssatser for H/V 
• Oppsummering av prosjekt radikalisering og voldelig ekstremisme 2014/16 – over 

i ordinær drift 
• Høring – En mer effektiv og fremtidsrettet hjelpemiddel formidling 
• Folkehelse – årlig status og kunnskapsorientering 
• Høring – Forskrift om arbeidstid for avlastere 
• Egenbetaling for H/V forslag om nye satser  

fra 01.08.17 
• Behov for oppgradering ved Fredrikstad korttidssenter 
• Brukerombudets årsmelding 2016 
• Første tertial og revidert budsjett 2017 – seksjon H/V 
• Årsrapport 2016 H/V 
• Organisasjonsendringer i seksjon H/V 
• Forvaltning av tilskudd 2017 til frivillig virksomhet (IMDI midler) 
• Høring – Endringer i Introduksjonsloven med forskrifter 
• Status andel HELTID/DELTID (adm.utv) 
• Statusrapport per juli for H/V 
• Brukermedvirkning i H/V 
• Oppfølging av brukerombudets årsmelding 
• Strategi for mat og miljø 
• Høring – Endring av forskrift om habilitering og rehabilitering 
• Rapport fra Eldrerådets besøk på sykehjem våren 2017 
• Andre tertialrapport og revidert budsjett – seksjon H/V 
• Pårørendesenter 
• Fredrikstad 450 år – aktiviteter for eldre 
• Ny status på HELTID – status og informasjon  

om forskningssøknader 
• Bosetting av flyktninger 2018 
• Brukerstyrt personlig assistanse (BPA) utlysing av  

ny konsesjon 
• Handlingsplan 2018 - 2021 og budsjett 2018 H/V 
• Statusrapport per oktober 2017 H/V 
• Nytt søknadsskjema H/V 
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2.4 Oppvekstutvalget 
 
Oppvekstutvalget har i perioden bestått av følgende 
representanter fra Arbeiderpartiet: Siri Martinsen (leder), 
Terese Troy Prebensen (nestleder), Dana Ghazi og Jon 
Sindre Isaksen. Vara: Haji Asif Husain, Therese Winter 
Antonsen, Anette Johansen, Svein Erik Thorvaldsen og 
Vibece Lundestad. 
 
Det har vært et utfordrende år for oppvekstutvalget, det har vært nødvendig å vedta 
korrektive tiltak for å holde budsjettet i balanse. Det er gjennomført gruppemøter før 
utvalgsmøtene. Utvalget har behandlet flere høringer, samt politiske saker. Vi følger 
opp våre valgkampløfter ved å øke innsatsen i områder med størst behov.  
 
Oppvekstutvalget har behandlet følgende saker:  
 
• Nasjonal tilskuddsordning mot barnefattigdom, prioritering av søknader 

2017 
• Justering av SFO-vedtekter etter Bystyrets behandling av budsjett 2017  
• Høring – endring av forskrift om pedagogisk bemanning og dispensasjon i 

barnehager 
• Høring - NOU 2016 - 17 På lik linje. Åtte løft for å realisere grunnleggende 

rettigheter for personer med utviklingshemming 
• Pilotprosjekt med bruk av nettbrett i en barnehagegruppe og i første, fjerde og 

syvende trinn i grunnskolen 
• Kompetanse for kvalitet 2017-2025 9 
• Plan for kvalitetsvurdering og oppfølging av skolene i Fredrikstad kommune 

(KVALIF) 2017 – 2020 
• Søknad om bruk av midler fra oppvekstutvalgets disposisjon til videreføring av 

skole-fritid prosjektet (Trara-prosjektet) 
• Foreldreundersøkelse i Fredrikstadbarnehagene 2016 
• Høring - Endringer i barnehageloven - Språkkrav 33 
• Høring - Ny generell del av læreplanverket 40 
• Oppfølging av forvaltningsrevisjonsrapporten "Minoritetsspråklige barn i skolen" 
• Innbyggerinitiativ om gratis varm skolemat ved alle ungdomsskoler i Fredrikstad 

kommune 
• Oppsummering av prosjekt radikalisering og voldelig ekstremisme 2014-2016 - 

over i ordinær drift 
• Statusrapport per mars 2017 
• Høring - Etablering av Bra Skole AS 3 
• Tilstandsrapport for grunnskolen i Fredrikstad kommune 2016 27 
• Årsrapport 2016 for Seksjon for utdanning og oppvekst 
• Statusrapport per første tertial 2017 for Seksjon for utdanning og oppvekst 
• Møteplan 2018  
• Høring - Forslag til endringer i barnehageloven 12 
• Høring - forslag om å innføre plikt til å tilby intensiv opplæring og 

plikt til flerfaglig samarbeid 
• Etablering av NDLA-G med vedtekter - et interkommunalt samarbeid 23 
• Fond for tiltak mot barnefattigdom 37 
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• Høring - forslag om å innføre forbud mot bruk av plagg som helt eller delvis 
dekker ansiktet i barnehager og utdanningsinstitusjoner 

• Kostnader ved eventuell etablering av barneverninstitusjon i Fredrikstad 
kommune 

• Status økonomiske innsparingstiltak 2017 for Seksjon for utdanning og oppvekst 
• Strategi for mat og miljø 4 
• Statusrapport per andre tertial 2017, Seksjon for utdanning og oppvekst 
• Høringsuttalelse fra Fredrikstad kommune NOU 2017:12 - Svikt og Svik 
• Statusrapport per oktober 2017 for Seksjon for utdanning og oppvekst 
• Budsjett 2018 og handlingsplan 2018-2021 for Seksjon for utdanning og oppvekst 
• Bosetting av flyktninger 2018 

 
Oppvekstutvalget har behandlet følgende referatsaker:  
 
• Årsmelding 2017 – Brukerombudet 4 
• Særutskrift helse- og velferdsutvalget sak 12/17: Bosetting av flyktninger i 

Fredrikstad kommune – status 
• Særutskrift Helse- og velferdsutvalgets sak 30/17: Forvaltning av tilskudd 2017 til 

frivillig virksomhet i lokalsamfunn som bidrar til deltakelse, dialog og samhandling 
(IMDi-midler) 
 

Oppvekstutvalget har fått følgende orienteringer:  
 
• Nasjonale prøver - Muntlig orientering v/Hege Machulla 
• Elevundersøkelsen - Muntlig orientering v/Vidar Magnussen 
• Årlig status- og kunnskapsorientering folkehelse - Muntlig orientering 

v/kommuneoverlege Sofie Danielsen og folkehelsekoordinator Bent Olav Olsen 
• Muntlig orientering v/Wenche Pedersen 
• Kostratall - muntlig orientering v/Marianne Bekker 
• Muntlig orientering om PPT - v/virksomhetsleder Guro Tendal 
• Internasjonalt samarbeid - muntlig orientering v/Einar Stefanussen 
• "Alle barn og unge kan delta i gode fritidstilbud" - muntlig orientering og 

oppsummering av workshop 28.11 v/Therese Z. Helgesen 
 

2.5 Kultur- og miljøutvalget 
 
Fredrikstad Arbeiderparti har vært representert med følgende 
medlemmer: Atle Ottesen (leder), Malin Krå Simonsen 
(nestleder), Kari Agerup og Fadil Gashi.  
 
Utvalget har i 2017 hatt 10 møter og behandlet 85 saker. 2017 
har vært et aktivt år for Kultur- og miljøutvalget. Vi har behandlet 
flere tunge saker og lagt politiske føringer gjennom flere høringer 
og strategiplaner innenfor en rekke ulike politiske områder.   
 
Noen av sakene vi har behandlet:  
 
• Oppgradering av foajé i Kongstenhallen  
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• Mulige interkommunale idrettsanlegg ved Kalnes og ny Frederik II videregående 
skole  

• Oppdatert handlingsplan for lokal luftkvalitet i Fredrikstad/Sarpsborg  
• Høring om oppheving av vannscooterforskriften  
• Frivillig vern av skog 
• Plan for hovedsykkelveier i Sarpsborg og Fredrikstad  
• Fremtidsbiblioteket i Fredrikstad - et kunnskapsgrunnlag for eventuell videre 

prosess  
• Oppfølging av mulighetsstudie kulturhuset Blå Grotte og St. Croix  
• Driftsstøtte til regionalt kompetansesenter Olympiatoppen Øst – Fredrikstad 
• Fordeling av midler fra lokalsamfunnsfondet  
• Retningslinjer for reklame ved kommunale idrettsanlegg  
• Videreføring av Klima Østfold i 5 år fra 2018  
• Strategi for mat og miljø  
• Interpellasjon (Ap) - Etablering av panteringer på søppelbøtter i Fredrikstad 

kommune  
• Utbedring øvingslokaler for korps og kor 2017  
• Utredning av ny halløsning på Trosvik skole  
• Fredrikstadmodell for områderettet arbeid  
• Klimafondet og bevilgninger til elsykler 
• Budsjett- og handlingsplan 
• Bruk av miljøvennlig kunstgress 
 
 
Utvalget har også vedtatt en mengde nye veinavn i kommunen, og året ble avsluttet 
med utdeling av kultur- og idrettsstipend og Kong Frederiks hederspris, som for øvrig 
gikk til Tor Harald Jørgensen som lenge har jobbet i kulissene for Kulturhuset Ekko.  
 
2.6 Teknisk utvalg 

Utvalget har bestått av følgende personer fra partiet: Svein Erik 
Thorvaldsen (nestleder/gruppeleder), Lisa Skaret, Vidar Schei 
og Therese Winther Antonsen med vara Nils Are Magerøy og 
Bjørn Erik Eriksen. Det har i 2017 vært avholdt 9 møter og 55 
saker er behandlet i tillegg til 11 orienteringssaker.  

Noen av sakene som vi ønsker å framheve: 

• Forvaltningsplan for Fredrikstads sentrumsparker 
• Utvidet fergetilbud 
• Elektrisk ferge Cicignon-Gamlebyen 
• Feieplan for oppfølging av handlingsplan for bedre luftkvalitet i byen 
• Nytt vaskeri – beslutning om igangsetting 
• Intensjonsavtale for ettersorteringsanlegg 
• Planlagte boliginvesteringer 
• Ny parkeringsforvaltning 
• Plan for sykkelveier i Sarpsborg og Fredrikstad 
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• Vertskapsordning og igangsetting Foten Kafeteria 
• Gjestehavn og bobil 
• Rivning av Onsøyheimen 
• Oslofjorden friluftsråd strategiplan 2018-2022 
• Brannsikring Gamlebyen 
• Trosvik skole – totalenterprise 
• Østsiden sykehjem – ny fløy 
• Hovedplan vann og avløp 2008-2026 (rullering) 
• Stupetårn Foten 
• Opprustning av sentrumsgater 
• Fredrikstad Golfpark 
 
Litt om seksjonen TD: TD er organisert med to fagetater med til sammen 12 
virksomheter. Det pågår en organisasjonsutviklingsprosess med hensikt å 
optimalisere og effektivisere. Boliger per 31.12.17 er 1.424 til disponering samt 
nyttebygg med mer enn 380.000 kvm. Bil- og maskinparken ønsker vi i framtiden å 
investere i miljøvennlige kjøretøy og redskap.  
 
Det morsomste er å se utviklingen av ferge/fergedrift med investering i elektrisk ferge 
samt at bruken er stigende, nå med mer enn 1.3 millioner passasjerer. Dette gleder 
oss og setter Fredrikstad på kartet som en miljøby. Gruppa i Teknisk mener TD 
drives godt og rasjonelt med miljø og sikkerhet i fokus samt ansatte som gjør en 
meget god innsats i sitt daglige virke.  
 
2.7 Planutvalget 
 
Planutvalgsgruppa har bestått av: Rune Fredriksen, Lisbeth 
Sandbæk, Jens Olav Simensen, Gry-Helen Strøm og Mohodin 
Omar Abdi samt vararepresentantene Hans Peter Dahl, Regine 
Kim Lervik, Odd Hasselgård og Kari Agerup. Fra den 
16.11.2017 ble Øivind Wevling valgt som ny 1. vara etter Hans 
Peter Dahl som har gått bort i perioden.  

 
Av større saker har gruppa i Planutvalget behandlet: 
 
• detaljregulering for Traraveien 16B og 18 
• detaljregulering for Rv.110 Undergang Rakkestadsvingen 
• detaljregulering for Haugstenåsen B03 
• detaljregulering for Haugstenåsen B04 og B05 
• detaljregulering for gangbro Hestehagen-Veumveien 
• detaljregulering for B113 Brønnerød 
• detaljregulering for Brønnerødlia 
• detaljregulering for gang- og sykkelvei langs Lisleby allé 
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• detaljregulering for Sorgenfri, felt F/K/O 
• detaljregulering for Tegleverksbyen 
• detaljregulering for Havneberget 
• detaljregulering for Fv. 117 Storveien - Kryssutbedring Ålekilene 
• detaljregulering for Sønningen 
• endring av reguleringsplanen for Del av gnr. 423, bnr. 2 Værste 
• planprogram for utarbeidelse av detaljregulering med konsekvensutredning - 

Fv.108 Gang-/sykkelveg Puttesund – Asmaløy 
• planprogram for utarbeidelse av detaljregulering med konsekvensutredning - 

Thorbjørnrød Massedeponi 
• planprogram for utarbeidelse av detaljregulering med konsekvensutredning for 

InterCity dobbeltspor Haug-Seut, Østfoldbanen 
• planprogram - Kommunedelplan landbruk i Fredrikstad 
• planprogram - Kommunedelplan for naturmangfold i Fredrikstad 
• planprogram - Kommunedelplan for idrett, fysisk aktivitet, friluftsliv og marka 
• planprogram - Kommuneplanens arealdel 2019-2031 
• planprogram - Kulturminneplan for Fredrikstad kommune 
• planprogram for utarbeidelse av detaljregulering og konsekvensutredning – 

Gudeberg skole 
• del av Åsgård, Fv. 108 og Fv. 451 - PlanID: 01061083, Kråkerøy - Fastsetting av 

planprogram for utarbeidelse av detaljregulering og konsekvensutredning 
• plan for hovedsykkelveier i Sarpsborg og Fredrikstad 
• Intercity dobbeltspor Fredrikstad - Sarpsborg, rv. 110 Simo - St. Croix og fv. 118 

Ny Sarpsbru med eventuell omlegging av ev. 111 øst for Hafslund Optimalisering 
av traseer for konsekvensutredning 

• forslag til detaljregulering med konsekvensutredning for Åledalslinja - Høring og 
offentlig ettersyn 

• arealene vest for Værstebrua, Kråkerøy Forelegging av planinitiativ 
• Glombo brygge - prosessledende beslutning 
• Bygningsmyndighetens ulovlighetsoppfølging 
• Bygningsmyndighetens tilsynsvirksomhet 
 
Planutvalgsgruppa behandlet i alt 155 saker i 2017. 
 
2.8 FREVAR KF 
 
Partiet var representert i styret ved Victor Kristiansen (styreleder) 
og Hege Dubec (nestleder). Vararepresentanter er Tove Troy og 
Mohodin Abdi. FREVAR-styret har i 2017 avholdt 10 møter og 
behandlet 43 saker.  
 
Foretaket driver etter hovedpilarene miljø, økonomi, samfunn og 
verdt å nevne er: 
 
• Årsrapport og årsregnskap for 2016 med et driftsresultat på 22 millioner kroner 

etter skatt.  
• Budsjett- og Handlingsplan 2018-2021. Foretaket budsjetterer med overskudd i 

hele perioden. Store investeringer i årene som kommer. 
• Status effektiviserings- og optimaliseringsprosjekter 
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• Status arealdisponering Øra syd 
• Innkjøpsstrategi 2018-2021 for FREVAR KF 
• Sirkulærøkonomi og FREVAR KF 
• Evaluering av FREVARs strategidokument 
• Ny røkgassrensing energigjenvinningsanlegget for avfall 
• Evaluering av fribillettordningen 
• Øvrige saker av driftsmessig karakter 

 
2.9 Studieutvalget v/studieleder Malin Krå Simonsen 
 
Kjære partikollegaer! 2018 ligger nå for våre føtter, og jeg ser 
tilbake på 2017 som et spennende og innholdsrikt år hvor vi har 
blitt en rekke erfaringer rikere. I løpet av året som har gått har 
det blitt arrangert temamøter, medlemsmøter og vi har drevet 
stortingsvalgkamp. Som studieleder har jeg blant annet vært 
involvert i valgkampskolering, arrangert skrivekurs med Jens 
Olav Simensen, innkalt til studieledermøte og bidratt i prosessen 
mot oppstart av ressursgruppene for 2018. Videre har jeg også 
besøkt noen av partilaga og AUF.  
 
Utover dette har jeg formidlet møte- og kurstilbud fra Østfold Arbeiderparti til 
medlemmer lokalt, samt deltatt på møter i Østfold Arbeiderparti. Det har også blitt 
arrangert studieseminarer på fylkesplan, hvor både studieleder og partileder har 
deltatt. Studieleder har også vært i løpende kontakt med leder av AUF gjennom året, 
og vært på tilbudssiden dersom både laga og/eller AUF har hatt ønske om tillitsvalgt- 
og/eller styrekurs. Alt i alt har 2017 vært et svært lærerikt år.  
 
2.10 Kvinnenettverket 
 
Vedtektene fastslår at Arbeiderpartiet skal være Norges mest 
likestilte parti. Arbeiderpartiet skal være pådriver for et likestilt 
samfunn. Kvinnenettverket skal være pådriver for å sette 
kvinnepolitiske saker på dagsorden. Kvinnenettverket skal 
rekruttere, skolere og motivere alle kvinner i partiet til politisk 
arbeid, og særlig til lederposisjoner. Dette skal gjøres i 
samarbeid med styret i partiet og partileder har det øverste 
ansvar. På hvert styremøte refererer kvinnekontakten fra 
aktiviteter og deltagelse gjennom kvinnenettverket. 
 
Vi har jobbet etter følgende handlingsplan: 
 
• 8. mars  
• Påvirke den daglige politikken til å ta hensyn til likestillingen 
• Deltagelse i aktiviteter i Kvinnenettverket i Østfold Arbeiderparti 

Alle kvinner i nettverket er blitt invitert til å delta i aktiviteter i regi av nettverket i 
Østfold Arbeiderparti. Her ønsker styringsgruppa en lang bedre deltagelse fra 
damene i Fredrikstad. Her møtes vi på tvers av kommunegrensene og diskuterer 
likestilling, noe som kan gi grobunn for god kvinnepolitikk.  
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8.mars arrangementet i 2017 var et samarbeid mellom kvinner i Aps kvinnenettverk, 
SV og Kvinnesakskvinnene i Fredrikstad. I år ble også koret KODA en viktig del av 
arrangementet. Det ble satset på en sang/fortellerforestilling som hedret kvinner i 
Fredrikstad gjennom 450 år. Etter blomsternedleggelse og taler ved statuen av Katti 
Anker Møller fortsatte arrangementet på Blå Grotte. Over 300 damer og noen menn 
kom for å feire. Forestillingen ble veldig godt mottatt og var den eneste i byjubileet 
som viet kvinnenes rolle oppmerksomhet. I samarbeid med kvinnenettverket i Østfold 
Ap blir det satt i gang en lokal variant av «Kvinner på Topp. Fire damer fra FAP har 
fått plass, noe som er veldig gledelig for å styrke kvinner som vil opp og fram.  
 
Høsten tok valgkamp alt fokus. «MeToo» har preget siste del av året. 
Kvinnenettverket i Fredrikstad har ikke mottatt noen varsler, men vi er tydelige på at 
det skal være trygt å varsle uansett hvem det er. Noe som også er uttrykt overfor 
lokalavisene. «De skamløse jentene» har tydeliggjort et annet stort problem som 
først og fremst rammer jenter i innvandrermiljøer, men også i andre strenge religiøse 
samfunn.  
 
Som Norges mest likestilte parti har vi ett ekstra ansvar å jobbe for at alle skal få det 
bedre og kunne velge selv uansett hvem en har tilhørighet til. Dette må stå høyt på 
områder vi må jobbe med videre i Arbeiderpartiet, lokalt som sentralt.  
 
Kvinnenettverkets styringsgruppe: Lisa Skaret, Helene Saloua Apenes Matri, Malin 
Krå Simonsen. 
 
2.11 Årsmelding – faglig/politisk samarbeidskomité for Fredrikstad 
og Hvaler 
 
Samarbeidskomiteen for Fredrikstad og Hvaler arbeider etter egne retningslinjer og 
har til formål blant annet å sikre en utvikling og styrking av det faglig/politiske 
samarbeidet i Fredrikstad og Hvaler. Samarbeids-komiteen er sammensatt av 
representanter fra Arbeiderpartiene i Fredrikstad og Hvaler og LO i Fredrikstad. 
 
Østfold Arbeiderparti (ØAP) v/partisekretæren tiltrer, LOs ungdomsutvalg og AUF i 
Fredrikstad er også invitert til å delta/tiltre. AOF Østfold er sekretariat og tiltrer 
komiteen med en representant, som er samarbeidskomiteens sekretær. 
 
  
  
  
  
 

 
 
  

 
(Årsmeldingen fortsetter på neste side).  
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Sammensetning/representantene: 

Alle representanter og vararepresentanter er valgt for årsmøteperioden 2017/2018, 
gruppelederne tiltrer og har møterett, tale og forslagsrett i samarbeidskomiteens 
møter. 
 
LO – valgte representanter:              Vararepresentanter (i rekkefølge): 
Vidar Schei         1. Siv Kandola Olsen 
Per Arne Hansen (Erstattet Frithjof Dattner)                 2. Knut Berg 
Lisbeth Kristiansen                3. Arne Hansen 
 
Fagforbundet Hvaler – valgt representant:     Vararepresentant 
Roy Hansen             Mona Holmquist 
 
Fredrikstad Arbeiderparti 
valgte representanter:               Vararepresentanter (i rekkefølge): 
Siri Martinsen                       1. Jan M. Sørensen 
Hege Dubec                2. Kay Øistad 
Rune Fredriksen                  3. Lisa Skaret 
        
Hvaler Arbeiderparti – valgt representant:      Vararepresentant 
Mona Vauger           Arnfinn Vikerheim 
       
Fra Fredrikstad Arbeiderparti tiltrer: 
Ordfører Jon-Ivar Nygård og gruppeleder Atle Ottesen 
 
Ungdomsrepresentanter som kan tiltre: 
• Leder av AUF kan tiltre, men har ikke deltatt i 2017. 
• LOs ungdomsutvalg kan tiltre, men har ikke deltatt i 2017. 
 
Østfold Arbeiderparti tiltrer:  
Fylkessekretær inviteres til møtene (Bjørn Eriksen, og senere Inger-Christin Torp) 
 
AOF – sekretariat: 
Har vært håndtert av Christian Skyum. AOF utøver også økonomi og 
regnskapsfunksjonene for samarbeidskomiteen. 
 
Arbeidsutvalget: 
Samarbeidskomiteen konstituerer seg selv, og leder/nestledervervet går på turnus 
mellom LO og Fredrikstad Arbeiderparti. I 2017 er det leder i LO Fredrikstad, Vidar 
Schei som har vært Samarbeidskomiteens leder, med FAPs Siri Martinsen som 
nestleder. Arbeidsutvalg bestående av lederen i Fredrikstad Arbeiderparti/ 
Samarbeidskomiteens leder, LO lederen/Samarbeidskomiteens nestleder, og 
Samarbeidskomiteens sekretær. Partisekretæren i Østfold Arbeiderparti inviteres til 
møtene.  
 
Møtevirksomhet og saker: 
I 2017 er det avholdt 10 ordinære møter i samarbeidskomiteen (9 foregående år), 
hvor det har vært følgende hovedsaker på agendaen gjennom året: 
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A. Protokoll fra sist møte 
B. LO Kongressen 
C. Landsmøtet i AP 
D. 1. Mai markering 
E. Valgkamp og Stortingsvalget 2017 

a. Evaluering av valgkampen for Stortingsvalget 2017 
F. Fredrikstad Modellen – Tiltak mot sosial dumping og kommunens 

innkjøpssystem 
G. TISA fri kommune 
H. Arbeiderkultur og byjubileum, herunder diskusjoner og tanker rundt utstillinger 

og Industrimuseum 
I. Valg av representant til nominasjonskomiteen i FAP 
J. Budsjettet i Fredrikstad Kommune 
K. Budsjett, regnskap og ordningen fri rettshjelp i samarbeidskomiteen 
L. Påbegynt arbeidet med faglig politisk plattform for valget i 2019 
M. Runden, herunder 

a. Saker som løpende har vært tema og orienteringssaker mellom 
fagbevegelsen og FAP/HAP. Av enkeltsaker kan nevnes blant annet IC 
utbygging, statsbudsjettet, Borg Havn, mediesaker og andre løpende 
saker hvor en orientering har vært naturlig. 

 
Arbeidsutvalget har i tillegg avholdt møtepunkter for å planlegge og forberede saker i 
forkant til samarbeidsutvalget. 
 
Møter har blitt avholdt ved AOF Østfold sine lokaler i Fredrikstad. 
 
Av saker som er viktig å fremheve: 
 
1. Valgkampen frem mot Stortingsvalget 

Det har vært løpende orientering om forberedelsene til Stortingsvalget i 2017 
 

2. Fredrikstad Modellen – Tiltak mot sosial dumping 
Det har vært viktig for partene å få til en omforent innkjøpspolitikk i kommunen 
som motvirker sosial dumping. Saken har vært fulgt opp gjennom året. 
 

3. Andre saker som har vært aktuelle og behandlet: 
a. Viktigheten av at LO/AP står sammen om en del viktige saker,  

og at man arbeider med oppsøkende virksomhet mot næringsliv  
og fagforeninger 

b. Ulike saker og innspill til pågående saker i Fredrikstad Kommune,  
hvor FAP har orientert om og fått innspill på enkeltsaker. 

c. Det har vært orienteringsmøter om regionsreformen, Statsbudsjettet,  
og IC utbyggingen, Borg Havn og viktigheten å stå sammen om disse. 

d. Innspill til og orientering om landsmøtet i AP og LO Kongressen 
e. Årsmelding og regnskap i Faglig Politisk Samarbeidsutvalg 

 
Arbeidsplasskontaktene: 
Vi har mange arbeidsplasskontakter, hvor arbeidet med å informere disse i 2018 skal 
gjenopptas.  
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Fritt rettsråd: 
Ordningen har lang tradisjon i Fredrikstad – distriktet og finansieres av 
Samarbeidskomiteen. Målgruppen er medlemmer av LO og Ap. Det er Advokatene i 
Lykkeberg som utfører tjenesten, og det er AOF Østfold sitt kontor som administrerer 
den. Interessen for og bruken av ordningen har vært stabil, hvor det gjennom 2017 
var 21 brukere av ordningen (2016: 21).  
 
Sluttord: 
Samarbeidskomiteen er et viktig organ for å sikre et godt og aktivt samspill i 
arbeiderbevegelsen lokalt. Ser vi tilbake på 2017 er det gode forutsetninger for det 
videre samarbeidet, og det å drive en målrettet valgkamp frem mot kommunevalget i 
2019, og vil bli det viktigste arbeidet for kommende perioder.  
 
Frithjof Dattner ble takket av når han gikk av med pensjon. 
 
Sekretariat: 
AOF Østfold 
v/ Christian Skyum 
 
 
2.12 FREDRIKSTAD AUF 
 
I 2017 har Fredrikstad AUF hatt jevnlig med aktivitet, 
godt oppmøte og har økt medlemstallet vårt. Styret 
bestemte på periodens første styremøte at vi skulle 
prøve å få til en temakveld i måneden. På oversikten 
under ser vi at det fungerte som regel veldig bra, vi 
har også hatt flere temakvelder i løpet av en måned.  
I sommerferien ble det naturligvis lite aktivitet, utenom 
22. juli markering og sommerleir. I valgkampen ble 
det temakvelder etter skolebesøk o.l. i regi av fylket, 
og i desember ble det ingen temakveld grunnet mye 
skolearbeid for mange samt en aktiv verveinnspurt.  
 
Nedenfor er det en oversikt over aktiviteten i lokallaget i året som har gått.  
Dette er aktivitet arrangert av Fredrikstad AUF, ikke av Fredrikstad Arbeiderparti eller 
AUF i Østfold. Fredrikstad AUF har ofte vært godt representert på 
medlemsmøter/representantskap i partiet, samt vært svært aktive i AUF i Østfold.  
Vi har hatt seks styremøter i løpet av året som har gått, men valgt å ikke ta det med i 
beretningen.   
 
Dato Type aktivitet Tema Deltakere 
27. januar Nyttårsfeiring  14 
2. februar Medlemsmøte Fylkesårsmøte  12 
6. februar Verving i sentrum  4 
17. februar Temakveld Aps partiprogram 12 
22. mars Temakveld USA & Trump 28 
5. april Temakveld Fredrikstad – en grønn 

by? 
12 
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24. april  Temakveld/skolering LHBT politikk 17 
26. april Skolebesøk på Frederik 

II 
 8 

1.mai  Feiring/aksjon/markering  16 
1.mai Sosial sammenkomst  Sosial kveld hos Simon 

etter 1.mai feiring i 
sentrum 

7 

3. mai  Temakveld/kurs Valgkamp 5 
10. mai Temakveld/skolering SMIL 11 
9. juni Sommeravslutning Sosialt 6 
22. juli Markering  8 
9. august Aksjon Valgkampaksjon, Hadia 24 

10. oktober Temamøte Folkeretten og kvinners 
rettigheter i Midtøsten 

14 

30. oktober Temamøte Barnevernet 7 
7. november Temamøte Israel og Palestina 16 

 
August og september måned har gått til valgkampaktiviteter i regi av AUF i Østfold og 
Fredrikstad Arbeiderparti. Tiden etter siste temamøte 7.november har gått til 
verveinnspurt sammen med AUF i Østfold. Alle disse arrangementene står ikke i 
tabellen, da det ikke er aktivitet i regi av Fredrikstad AUF.  Maria Imrik (Leder, 
Fredrikstad AUF)  
 
2.13 Medlems- og lagsoversikt 2017 
 
Fredrikstad Arbeiderparti hadde ved årsskiftet 716 betalende medlemmer, en 
oppgang på 2 sammenlignet med 2016 i 9 partilag (inklusive 15 utenfor lag).  
Fredrikstad AUF hadde 235 medlemmer, en oppgang på 24. 
 
Borge Arbeiderpartilag 
107 medlemmer (+2) 
Leder: Kjell Porsmyr 

Fredrikstad Sentrum Arbeiderpartilag 
155 medlemmer (-3) 
Leder: David Tehrani 

Lisleby Arbeiderlpartiag 
31 medlemmer (-3) 
Leder: Nils Are Magerøy 

Kråkerøy Arbeiderpartilag 
79 medlemmer (-2) 
Leder: Svein Erik Thorvaldsen 

Onsøy Arbeiderlag 
91 medlemmer (-3) 
Leder: Lisbeth W. Antonsen 

Torsnes Arbeiderlag 
79 medlemmer (+5) 
Leder: Ulf Berg 

Rolvsøy Arbeiderlag 
53 medlemmer (-2) 
Leder: Svein Høiden 

Østre Fredrikstad Arbeiderlag 
66 medlemmer (-9) 
Leder: Raymond Svendsen 

Fagforbundets Arbeiderpartilag 
40 medlemmer (+9) 
Leder: Pål Christiansen 

Fredrikstad Arbeiderparti (utenfor lag) 
15 medlemmer (+8) 
Leder: Siri Martinsen 

 
Fredrikstad AUF 
235 medlemmer (+24) 
Leder: Maria Imrik 
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2.14 Partilederens sluttord 
 
Kjære partivenner! 
 
Fredrikstad Arbeiderparti fyller 125 år 2018. Hurra! Det skal  
feires med bok, kultur og hyggelig samling av alle medlemmer. 
 
Når vi ser tilbake på vår historie har vi mye å være stolte av.  
Det er mye vi kan lære av og det gir oss et klart bilde på at vi er en bevegelse som 
må være i utvikling. Jeg anbefaler alle å kjøpe boka og nyte gode historier og 
refleksjoner.   
 
Arbeiderpartiet har hatt sine oppturer og nedturer. 2017 kan vi fastslå har vært en 
nedtur. Vi tapte mot en regjering som aldri før har vært så langt til Høyre, og vi gjorde 
det for annen gang. Det har vært vondt og vanskelig. Etterfulgt av et lag som helt 
klart ikke har vært gode nok «tapere». I Fredrikstad gikk vi marginalt tilbake, men 
rødgrønn side økte sin oppslutning med rundt fem prosentpoeng. 
 
Jeg er stolt over Fredrikstad Arbeiderparti når vi trosset motvind og sto igjennom 
valgkampen med den høyeste aktivitet og synlighet noen gang før et Stortingsvalg. 
Tusen takk til alle medlemmer som bar bidratt selv i en tung tid.  
 
2017 har på mange måter vært en opptur for Fredrikstad. Vi har blitt kåret til Norges 
mest attraktive by og årets sentrum. Det har ikke kommet av seg selv, det har vært 
møysommelig arbeid over år. Takk til alle som har stått på.  
 
Arbeiderpartiet vedtok på sitt landsmøte å foreta en gjennomgang av hele 
organisasjonen. Er vi organisert godt nok? Hvordan utvikler vi organisasjonen til det 
bedre? Hva bør være vårt fokus? Vi skal være med i den diskusjonen, vi skal stille 
oss spørsmålet: Hvordan kan vi sammen videreutvikle Fredrikstads største politiske 
parti? 
 
I 2018 skal vi fokusere på programarbeid. Historien forteller oss at Fredrikstad 
Arbeiderparti har en betydelig påvirkning av utviklingen av Fredrikstad. Det skal 
fortsette! Vi skal igjennom bred medvirkning og involvering, både i partiet og utad, 
utarbeide et godt sosialdemokratisk program for perioden 2019- 2023. Vi skal lytte til 
organisasjoner og næringsliv, vi skal vite hvor «skoen trykker».  
 
Takk alle sammen for det laget vi viser oss å være i en stormfull tid.  
Jeg ser frem til et 2018 sammen med dere. Sammen er vi sterke og kan gjøre en 
forskjell.  

 
Med vennlig hilsen  
Leder Fredrikstad Arbeiderparti  
Siri Martinsen  
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3. Regnskap 2017 

Budsjett 2017                                                       REGNSKAP 2017 
 
Inntekter: 
Statstilskudd:   200.000                 201.893                                                                                          
Kommunetilskudd:   130.000             132.596 
Kontingentandel:     40.000                                                                     43.479                          
Renteinntekter:                    30.000                                                                     35.935                          
  
Totalt inntekter:            400.000             413.903 
 
 
Utgifter: 
Møte- og kursvirksomhet:  100.000                   100.042                                                                       
Annonser:         4.000                    0 
Kontorhold:       60.000                                68.490 
Faglig-politisk:      22.000               22.000 
Kvinnenettverket:      10.000               10.000 
AUF:        20.000               20.000 
Kulturfondet:         5.000                 5.000 
Landsmøtefondet:      27.000                 27.159                                                                                           
Blomster/gaver:        6.000                         6.328                                      
1.mai:       36.000                  36.500 
Diverse:       10.000                            6.193 
Jubileumsbok1:                100.000            100.000 
Valgkamp 2017   100.000                        99.194
                         
Totalt utgifter:             500.000                                                                  500.906                                                                                              
 
Resultat 2017:            -100.000              -87.003                                                 
 
 
Balanse per 31.12.2017 
 
Driftskonto                                  70.400 
Plasseringskonto                      4.566 
Plasseringskonto+               3.616.553 
Sum                           3.691.519 
  
Gjeld og Egenkapital  
Egenkapital 01.01.2017:    3.778.522 
Årets underskudd:           87.003 
Egenkapital 31.12.2017:   3.691.519 
 
 
 
 

																																																													
1 Jubileumsbok til partiets 125-års jubileum i 2018 finansieres likt i årene 17 og 18. Totalkostnad 200.000 kr. 
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4. Revisjonsberetning 2017 
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5. Budsjett 2018 
 

Budsjett 2018                                                        
 
Inntekter: 
Statstilskudd:   200.000                                                                                               
Kommunetilskudd:   132.000  
Kontingentandel:     44.000                                                                                             
Renteinntekter:                    34.000                                                                                             
  
Totalt inntekter:            410.000 
 
 
Utgifter: 
Møte- og kursvirksomhet:  100.000                                                                            
Kontorhold:       32.000                                                                                                    
Faglig-politisk:      22.000  
Kvinnenettverket:      10.000  
AUF:        20.000 
Kulturfondet:         5.000  
Landsmøtefondet:      27.000                                                                                            
Blomster/gaver:        6.000                                                                                        
1.mai:       38.000       
Diverse:       10.000 
Jubileumsfest2     30.000 
Jubileumsbok3:                100.000       
      
                         
Totalt utgifter:             400.000                                                                                              
 
Prognose 2018:               10.000                                              
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

																																																													
2 Tilleggskostnad utover normalt årsmøte. Jubileumsfest kombineres med årsmøtet. 
3 Jubileumsbok til partiets 125-års jubileum i 2018 finansieres i årene 17 og 18.  
Totalkostnad 200.000 kr. 
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6. Innkomne forslag  
 
Forslag nr. 1 
 
Forslagsstiller: Borge Arbeiderpartilag, Torsnes Arbeiderpartilag, Østre Fredrikstad 
Arbeiderpartilag. 
 
Valget 2017 var en stor skuffelse for vårt parti. Det kan være flere årsaker til det. 
Vi mener ansvaret for hva Arbeiderpartiets politikk skal være, etter hvert er flyttet 
oppover i organisasjonen. Når diskuterte kommunepartiene vår nasjonale eller 
internasjonale politikk. Oppmøtet på våre repr./medlemsmøter er elendige. Ikke 
bedre enn på våre aktive lagsmøter. Selv valgte representanter uteblir. Det virker 
som om medlemmene våre tenker at det spiller ingen rolle om de er der eller ikke. 
Godkjenning av godt gjennomarbeidede kommunale budsjetter er viktig. Men sjelden 
kontroversielle.  Det må legges opp til at hvert medlem har mulighet til å påvirke hele 
Arbeiderpartiets politikk. 
 
Allerede før landsmøtet i 2013 ble vi invitert av Raymond Johansen til å komme med 
innspill. I heftet. Grasrotpartiet skriver han blant annet: 
Hvordan kan vi gjennom organisasjonen vår sikre at alle medlemmene får være med 
i debatten og får være med å bestemme ? 
Og: Vi vil ha dine innspill for å gjøre Arbeiderpartiet bedre. 
Og: Målet for debatten er å sikre alle medlemmer i Arbeiderpartiet reell innflytelse i 
partiets politiske og organisatoriske prosesser. 
Vi trenger altså debatt. Temaene er utallige men kan for eksempel være: 
 
- Lederlønninger og likhetssamfunnet. 
- Befolkningsøkningen i verden og klimaet. 
- Religion en trøst og glede, men også årsak til krig og undertrykkelse. 
- Demokrati og sammenslåing. Selvbestemmelse kontra effektivitet. 
- Frihandel. Økonomisk framskritt for noen eller tap for andre. 
- Kommunikasjonsrådgivere. Hjelp eller ødeleggende for god meningsutveksling. 
- Byutvikling. Er det et mål og stadig bli større. 
- Internasjonal politikk. En sak for medlemmene eller ikke. 
 
Forslag: 
 
Det opprettes en redaksjonskomite hvor Styret, AUF, LO og lagene kan være 
representert.  Komiteen bestemmer tid og tema for debattene og styrer disse. Men 
alle kan komme med innspill. Ved behov inviteres innledere, interne som eksterne. 
Eventuelle utgifter dekkes av partiet. Vi håper med dette at medlemmene i større 
grad føler at de er med i det politiske arbeide med å fremme sosialdemokratisk 
politikk. 
 
Partistyrets innstilling: Forslaget oversendes det nye partistyret.  
 
Begrunnelse: Det vises til opprettede Ressursgrupper med over 70 
partimedlemmer som er i gang med å utarbeide politikk inn mot nytt 
partiprogram 
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Forslag nr. 2 
 
Forslagsstiller: Jon Bingen (Fredrikstad Sentrum Arbeiderpartilag) 
 
Helse Sørøst har bygget nytt sykehus på Kalnes i Sarpsborg som erstatning for også 
sykehuset i Fredrikstad. Det er viktig å sikre Østfold et moderne helsetilbud. Men 
fylket og nasjon trenger også ny industri og økt evne til bærekraftig verdiskaping. 
Tomt som anlegg på Cicignon må ses i sammenheng med Østfolds behov og 
mulighet til ny industri og nasjonaløkonomiens omstillingsbehov. Fredrikstad trenger i 
første rekke ikke flere boligprosjekt. Det norske ”eiendomsmarkedet” er en boble. 
Den sprekker hvert øyeblikk. Det vil bli vanskelig for mange. Sykehuset på Cicignon 
kan fort bli en spøkelsesby. 
 
Sykehuset ble reist på dugnad med innsamlede midler og senere gitt staten. Gaven 
ble gitt i trygg forvisningen om bruken. Tomten er spektakulære. Ethvert anlegg blir et 
”signal”. En ny bruk må også utnytte tomtens ”signalverdi”. Den nye bydelen må 
uttrykke byens særtrekk, bysamfunnets mål og ambisjoner og også utvikles slik at 
den styrker byens verdiskapingsevne.  
 
Staten fikk sykehuset i gave. Slike gaver selges nødig uten videre, og slett ikke av en 
stat. Videre, staten skal ikke bare sikre befolkningen et godt helsetilbud. Den skal 
også ta hensyn til nasjonaløkonomiens verdiskapingsevne allment, og 
lokalsamfunnenes muligheter og utfordringer. Eiendomsspekulasjon uttrykker en 
usunn økonomi og absolutt ikke noe staten skal drive med. Tvert om, staten skal 
fremme produktive investeringer, ikke finansiere ”boligbobler” og korthus. I samband 
med Fredrikstad sykehus har staten ikke bare brutt alle regler for god og dannet 
oppførsel, men også sett bort fra god økonomisk teori og solid nasjonaløkonomi. 
Gaven kan bare returneres til dens opprinnelige giver.   
 
I Fredrikstad opprettes en egen stiftelse, Stiftelsen Sykehuset Cicignon. Denne får i 
oppdrag å utvikle en bydel på Cicignon i tråd med tomtens potensial og byens ønske 
om signalanlegg mht. bærekraft. Den nye bydel skal også styrke byens 
verdiskapingsevne. En styrket verdiskapingsevne i ny, bærekraftig industri er også av 
stor nasjonaløkonomisk betydning. En ny bydel på Cicignon er ikke utelukkende lokal 
interesse, men et uttrykk også for norsk politikks og økonomis omstillingsevne. 
 
Partistyrets innstilling: Avvises. 
 
Begrunnelse: Sykehusbygg og eiendommer på Cicignon ble solgt av det 
statlige helseforetaket til NG Development AS i 2014. Fredrikstad kommunes 
muligheter til å påvirke er avgrenset til at kommunen er planmyndighet, dvs. at 
det kan gis føringer gjennom vedtak i kommuneplan/reguleringsplan. 
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Forslag nr. 3 
 
Forslagsstiller: Jon Bingen (Fredrikstad Sentrum Arbeiderpartilag) 
 
Offentlige forvaltningsorgan nær borgere og næringsliv. 
 
Offentlig sektor allment og en god offentlig forvaltning er viktige forutsetninger for et 
levende demokrati og en dynamisk økonomi. Stat, fylker og kommuner har viktige 
oppgaver som produsenter av velferd: gode oppvekstvilkår for barn, utdanning for 
unge og trygghet for eldre. Kommune og fylke er også viktige aktører i og for 
næringslivet. Godt fungerende kommuner og effektive fylker styrker 
verdiskapingsevne og er uomgjengelige for en økonomi som innoverer og 
kontinuerlig omstiller seg selv. Lokalsamfunnet er også en viktig arena for demokrati 
og deltagelse for statens borgere.  
 
Mens familie og vennekrets preges av våre enkeltes livsrytmer – barndom, ungdom, 
voksen og eldre – preges bydel, kommune og fylke langt mer av historie. Gamlebyen 
på Østsiden av Glomma er en viktig del av Fredrikstad, selv om ingen av dens 
opprinnelige innbyggere lever i dag. Det gamle som moderne Fredrikstad er viktige i 
Østfolds og Norges historie med andre bidrag, enn for eksempel Horten og Vestfold, 
Drammen og Buskerud. Lokalsamfunnet gir vektige bidrag til vår tilhørighet og 
forståelse av oss selv. Vi er tryggere på det landet vi bor i og den verden vi opplever, 
fordi vi er forankret i våre familier og nære nettverk, bydeler, kommuner, fylker og 
landsdeler. Landets inndeling i regioner er dermed mye mer enn spørsmål om 
teknikk og administrasjon.  
 
Vi må unngå byråkrati og unødig stor avstand mellom borger og myndighet, 
næringsliv og offentlig sektor. Det offentlige må fungere godt og effektivt tilpasset 
lokale behov og forutsetninger. En velfungerende offentlig sektor henter sin 
effektivitet som en vesentlig del av sin legitimitet, fra regional forankring og sine 
lokalsamfunn. Ved behov må det utvikles tverrkommunale samarbeidsordninger, 
men alltid slik at det er demokratisk styring og kontroll med byråkrati og forvaltning. 
 
Det nye forslaget til forvaltningsenheter er forbausende lik det danske eneveldets 
amtsinndeling av Norge fra før 1814. Fredrikstad Arbeiderparti vil oppfordre fylker, 
organisasjons- og næringsliv rundt Oslofjorden til å samles i pragmatiske 
overordnede strategier for utviklingen av en bærekraftig industri- og næringsutvikling 
som supplement og erstatning for oljeindustri og oljegenererte statlige 
finansinntekter. Skal vi oppnå dette, er vi neppe tjent med store offentlige byråkrati 
med enorme forvaltningsområder. 
 
Partistyrets innstilling: Oversendes partistyret og Østfold Arbeiderparti. 
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Forslag nr. 4 
 
Forbud mot spillreklame  
 
Forslagsstiller: Fredrikstad AUF 
 
I dagens tv-bilde er pengespillreklamer veldig tydelige. De vises på flere forskjellige 
TV-kanaler. Dette til tross for at Norge har en enerettsmodell for reklame på spill. 
Dette innebærer at det er kun Norsk Tipping, og Rikstoto som har lov til å 
markedsføre sine pengespill. Dette gjelder alle medieformer. Allikevel kommer det 
mye reklame som med dagens lovverk er forbudt. Dette skjer fordi den kommer fra 
andre land, da spesielt fra Storbritannia. Dette betyr at Norge ikke kan stoppe 
reklamen direkte, men må få landet reklamen sendes fra til å stoppe reklamen. Dette 
kan løses med en omgåelsesprosedyre i et EU-direktiv.  
 
Men selv med stopp av den utenlandske reklamen vil det fortsatt være mange 
spillreklamer. Derfor burde denne også stoppes med tanke på de spillavhengige, og 
de som blir lett påvirket av reklame.  
 
Fredrikstad Arbeiderparti ønsker: 

• At Norge bruker omgåelsesprosedyren for å stoppe utenlands pengespillreklame 

• At Norsk Tipping og Rikstoto forbys å reklamere for sine spill.  

 

Partistyrets innstilling: Vedtas.  

Oversendes ØAPs årsmøte og Arbeiderpartiet sentralt.  
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Forslag nr. 5  
 
Stans av uadressert reklame 
 
Forslagsstiller: Fredrikstad AUF 
 
Det sendes hele 60.000 tonn med uadressert reklame til privatpersoner i dag. Bare 
produksjonen av papiret som blir brukt til denne reklamen spyr ut langt over 60.000 
tonn CO2 til atmosfæren. Dette er omtrent like mye som de årlige utslippene til 
26.000 personbiler. Videre er det mer forurensing knyttet til det gjennom trykking og 
frakt.  
 
Dette er en svært unødvendig forurensning, da et stort flertall, omtrent 4 av 5, ikke 
ønsker slik reklame. Derfor blir det mest miljø-, og forbrukervennlige valget å forby 
slik reklame. 
 
Fredrikstad Arbeiderparti vil: 

• At uadressert reklame som fører til klimautslipp blir forbudt.  

 
Kilder: 

http://www.neitakk.no/fakta.php  

https://naturvernforbundet.no/nyheter/posten-norge-papirreklame-ikke-miljoskadelig-
article8403-796.html  

 

Partistyrets innstilling: Vedtas.  

Oversendes ØAPs årsmøte og Arbeiderpartiet sentralt. 
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Forslag nr. 6 
 
Juridisk abort for menn 
 
Forslagsstiller: Fredrikstad AUF 
 
I Norge har kvinner muligheten til å velge om hun vil ha barn eller ikke. Om kondomet 
sprekker under sex, kan hun velge å ta en angrepille. Om hun blir gravid, kan hun 
velge å ta abort. Dette er udelt positivt, og en viktig seier for kvinners rettighet til å 
bestemme over egen kropp. Dessverre har ikke menn det samme valget. Hvis en 
kvinne blir gravid etter samleie er det hun som tar det endelige valget om hun vil 
beholde barnet eller ikke. Selv om mannen kanskje ikke ønsker barn, og 
forhåpentligvis allerede har uttrykt det, må han likevel stå oppført som barnets 
juridiske far og betale barnebidrag i 18 år.  
 
Juridisk abort går ut på at et barns biologiske far har muligheten til å si fra seg alle 
rettigheter, privilegier og ansvar inkludert økonomisk støtte en periode før barnet blir 
født.  
 
Å takke ja til samleie er ikke det samme som å takke ja til foreldreskap. Det er få 
prevensjonsmidler som fungerer 100% av gangene. Dette fører til at mannen ikke har 
noen muligheter til å ta kontroll over eget farskap, annet enn ved å leve i sølibat.  
 
Et viktig aspekt ved forslaget er å kun åpne opp for juridisk abort frem til tolvte uke i 
svangerskapet. Dette blir da overlappende med retten til selvbestemt abort for 
kvinnen.  
 
Juridisk abort gir menn så nær like rettigheter og valgmuligheter til et foreldreskap 
som mulig. Det er likestilling.  
 
Derfor vil Fredrikstad Arbeiderparti: 

• Jobbe for å innføre juridisk abort i Norge for menn frem til tolvte uke i 
svangerskapet 

• Utarbeide et godt regelverk rundt juridisk abort som tar hensyn til både mannen 
og kvinnen 
 

Partistyrets innstilling: Avvises.  

Begrunnelse: Barnets interesse i å ha to forsørgere bør veie tyngre enn en 
likestilt rett til å frasi seg foreldreskap. 
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Forslag nr. 7 
 
Reform i barnevernet  
 
Forslagsstiller: Fredrikstad AUF 
 
I 2016 viser SSB at det var 54 620 barn som var under barnevernstiltak. Det dette 
forslaget setter fokus på er mangel på ressurser. Barnevernets førstelinjetjeneste er i 
dag styrt av kommunen. Dette tilbudet kommer i form av kommunalt barnevern og 
innleide private barnevernsaktører. Problemstillingen kommer inn da dette begrenser 
tilbudet ned til kommunens økonomiske situasjon.  
 
Dersom kommunen sliter økonomisk, vil den ikke kunne møte standarden loven 
legger til grunn for i like høy grad. FNs barnekonvensjon artikkel 3 handler om 
barnets beste. ¨Ved alle handlinger som berører barn, enten de foretas av offentlige 
eller private velferdsorganisasjoner, domstoler, administrative myndigheter eller 
lovgivende organer, skal barnets beste være et grunnleggende hensyn¨. 
 
AUF mener at alle penger som bevilges til velferd skal gå til velferd. I dag utgjør 
kommersielle aktører 60% av det private barnevernet. Fire av de fem største 
kommersielle aktørene er kontrollert av internasjonale oppkjøpsfond, som er 
registrert i skatteparadis. Her forsvinner det mange millioner ut av landet i året. Dette 
skjer samtidig med at det er mangel på ressurser og tilbud i både offentlig og privat 
barnevern. Private aktører skal ikke kunne ta ut massiv profitt på offentlige finansierte 
velferdstjenester. Vi mener at det derfor er nødvendig å stille strengere krav til hvilke 
private aktører kommunen kan leie inn, og at bruken av private aktører som drar 
norske skattepenger ut av landet forbys.  
 
Mer finansiering til både det kommunale barnevernet og BUF-etat er nødvendig for at 
artikkel 3, og barnevernloven skal opprettholdes. Siden 2013 har antallet ansatte gått 
opp, men de ansatte har fortsatt i gjennomsnitt ansvar for like mange barn. Dette er 
problematisk da førstelinjetjenesten allerede er underbemannet.  
 
Resultatet av dette er et barnevern som ikke er i full stand til å opprettholde 
barnevernloven, heller ikke på best mulig måte ta seg av saker. I de verste tilfellene 
kan en saksbehandler ha ansvar for opptil 30 saker. 
 
Fredrikstad Arbeiderparti vil:  

• Ha en reform av barnevernet som forenkler barnevernets arbeid til barnets beste. 
• At barnevernet organiseres under regionene i stedet for kommune og stat 
• Ta inn det utviklingsfremmende tilknytningsprinsippet i barnevernets arbeid 
• At det tilstrebes at søsken plasseres i samme fosterfamilie eller adoptiv familie 
• Avvikle anbudsordningen innen barnevernet, og erstatte de kommersielle 

aktørene med offentlige eller frivillige ikke-kommersielle aktører 
• Øke bevilgningene til barnevernet for å gi et bedre tilbud 
• Sette en maksgrense for antall saker en saksbehandler kan ha i barnevernet 
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• At alle ansatte i barnevernet må sikres muligheter til veiledning, etterutdanning og 
videreutdanning 

• Styrke rekrutteringen og opplæringen til fosterfamilier 
• At barna får faste saksbehandlere i barnevernet 
• Sikre bedre rutiner og samarbeid mellom barnehager, skoler og barnevernet, 

samt øke de ansattes kunnskap om omsorgssvikt. 
 
Partistyrets innstilling: Støtter intensjonen i forslaget om et sterkt barnevern. 
 
Oversendes den nye partistyret, ØAP og Arbeiderpartiet sentralt.  
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Forslag nr. 8 
 
Spesialpedagoger i grunnskolen 
 
Forslagsstiller: Fredrikstad AUF 
 
Alle mennesker er ulike. Noen er flinke til å spille fotball, andre ikke. Noen er flinke til 
å skrive og lese, andre syns ikke dette er så lett. Et nytt forslag for rammeplan til ny 
femårig grunnskolelærerutdanning legger ikke til rette for spesialpedagogikk som fag 
i utdanningen for fremtidige lærere. Lærerstudenter vil kunne miste muligheten til å 
fordype seg i spesialpedagogikk, en kompetanse skolen etterspør – nå mer enn noen 
gang. Dette kan ikke Østfold AUF tolerere.  
 
I dag har noen ungdomsskoler i fylket spesialpedagoger, men det avhenger fra 
kommune til kommune. På en oversikt over grunnskoler i Østfold fylkeskommune, ser 
man at flere ungdomsskoler i Indre Østfold har spesialpedagoger, mens ingen har 
det i Moss. Dette er urettferdig for elevene, Østfold  AUF mener at alle barneskoler 
og ungdomsskoler i Østfold skal ha spesialpedagoger tilgjengelig.  
 
Spesialpedagogikk handler om å skape gode betingelser for læring, vekst og 
utvikling for barn og unge med særskilte hjelpebehov. Hvis en barneskole ikke har 
spesialpedagoger, vil dette ramme de svakeste elevene. De som allerede sliter med 
fag vil derfor bli hengende etter og falle utenfor.  
 
Det hjelper dessverre ikke å starte med forebyggende arbeid på ungdomsskolen eller 
på videregående. Tidlig innsats er nøkkelen, og da må vi starte i barneskolen. 
 
Fredrikstad AUF er på lag med de svakeste. Vi skal ikke stå på sidelinjen og godta at 
elever som fortjener og kan få hjelp, ikke får det. Vi skal stå opp for de svake i 
samfunnet og da er det nødvendig at grunnskolene i Østfold har spesialpedagoger 
tilgjengelig, slik at elevene får den hjelpen de fortjener.  
 
Fredrikstad Arbeiderparti vil:  

• At det skal være et krav om spesialpedagoger i alle barneskoler og 
ungdomsskoler i Østfold fylkeskommune  

• At det skal være mulig for grunnskolestudenter å fordype seg i spesialpedagogikk 
om det er ønsket  

 

Partistyrets forslag til vedtak: 

• Styrke antall spesialpedagoger i alle barneskoler og ungdomsskoler i fylket. 
• Gi mulighet til grunnskolestudenter å fordype seg i spesialpedagogikk om det er 

ønsket  
 
Oversendes ØAP og Arbeiderpartiet sentralt.  
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Forslag nr. 9 
 
En styrket eldreomsorg- ungdom i arbeid  
 
Forslagsstiller: Fredrikstad AUF 
 
Våre eldre fortjener en verdig eldreomsorg. Det er mye som er bra i dag, samtidig 
som mye kan forbedres. I flere kommuner sliter ulike omsorgsboliger og sykehjem 
med for liten bemanning samtidig som det er mye skal bli gjort. De ansatte stresser 
seg syke og gruer seg til å gå på jobb – de vet at de muligens må gå hjem fra vakt 
med mye ugjort. Det er nødvendig med flere ansatte og flere på vakt for at de eldre 
får den omsorgen og hjelpen de fortjener.  
 
Mange unge vil jobbe i eldreomsorgen, for eksempel ved siden av skolen eller 
studiene. Kveldsvakter og helgevakter er ønsket, samtidig som det er et sterkt behov 
for ekstrahjelp. Likevel er det ofte et krav at de som ansettes har erfaring eller er 
sykepleierstudenter.  
 
Det varierer veldig fra fylke til fylke og kommune til kommune - hvor lett det er for 
ungdom å få arbeid i eldreomsorgen. I Fredrikstad kommune er det et strengt 
regelverk som fører til at ufaglært ungdom sjeldent får arbeid i eldreomsorgen, 
samtidig som vi ser et stort behov for flere ansatte. Fredrikstad AUF vil at våre eldre 
skal få god hjelp og at de ansatte ikke skal slites ut. For at dette skal unngås må det 
ansattes flere og ungdom må få arbeid. Ungdomsledigheten er høy, ungdom vil i 
arbeid – en endring må til.  
 
Det sier seg selv at ufaglært ungdom ikke kan håndtere sprøyter, gi medisiner eller 
sette inn kateter – men det er så mye annet de kan bidra med; å servere mat, hjelpe 
med stell og å holde de eldre med selskap er kun noen få eksempler, som vil gjøre 
arbeidsdagen til for eksempel sykepleiere mye lettere.  
 
Aktivitet i eldreomsorgen er ofte nedprioritert og ikke godt nok tilrettelagt for. Mange 
kjeder seg, blir sittende i stolen og ser ut av vinduet dag inn og dag ut. Ungdom kan 
være en ressurs ved å gå turer med dem og å være en samtalepartner. Slik det er i 
dag har ikke de ansatte tid til dette og det blir nedprioritert. Dette er ikke godt nok for 
våre eldre. Fredrikstad AUF vil styrke eldreomsorgen ytterligere ved å legge til rette 
for at det kan utvikles et prøveprosjekt der ungdom får muligheten til å for eksempel 
gå turer med de eldre. Slik vil vi slå to fluer i en smekk – ungdom får arbeide og de 
eldre får økt livskvalitet.  

Fredrikstad Arbeiderparti vil:  

• Legge til rette for at ufaglært ungdom skal få arbeid i eldreomsorgen om det er 
ønsket 

• At det skal utføres et prøveprosjekt der ungdom kan bidra til å øke aktivitetsnivået 
i eldreomsorgen 

 
Partistyrets innstilling: Vedtas. 



35 
	

Forslag nr. 10 
 
Arbeidstakerrettigheter inn i skolen 
 
Forslagsstiller: Fredrikstad AUF 
 
Det finnes mange rettigheter som arbeidstakere er beskyttet av. Uheldigvis kan få 
ungdom disse reglene. Dermed er det vanskelig å dra nytte av reglene. Dette fører 
igjen til at reglenes påvirkning på samfunnet blir senket, noe som er dumt.  
En løsning på dette vil være å inkludere undervisning om dette i skolen. Dette burde 
da inkluderes enten i et allerede eksisterende fag som for eksempel samfunnsfag, 
eller gjennom et nytt fag. Det burde undervises om på videregående nivå, da denne 
undervisningen vil være mest relevant. 
 
Fredrikstad Arbeiderparti ønsker at: 

• Relevante arbeidsrettigheter undervises om i skolen.  

 

Partistyrets innstilling: Støtter intensjonen i forslaget.  

Oversendes ØAP og Arbeiderpartiet sentralt 
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Forslag nr. 11 

Altruistisk surrogati - Forslagsstiller: Fredrikstad AUF 
 
Surrogati burde være en reell mulighet for personer som vil få barn. Allerede i dag så 
vet man at det er individer som reiser til andre land som tillater surrogati, og får båret 
frem et barn der. I land som India og USA er kommersiell surrogati en voksende 
industri, og Fredrikstad AUF er veldig skeptisk til denne formen for surrogati. Barn 
skal ikke bli en handelsvare som noen kommersielle aktører skal drive profitt av. 
Derfor ser Fredrikstad AUF det som nødvendig og riktig å tillate altruistisk surrogati 
for å hindre at nordmenn reiser til andre land og er med å bygge opp under en slik 
industri med kommersiell surrogati.  
 
Det er essensielt å skille på altruistisk surrogati og kommersiell surrogati. Fredrikstad 
AUF er kritiske til kommersiell surrogati, ettersom det ofte fremkommer situasjoner 
der fattige kvinner livnærer seg på å være surrogatmor og blir brukt av en kapitalistisk 
aktør som bare har som hensikt å tjene penger. Altruistisk surrogati innebærer at 
kvinnen som bærer frem barnet får kompensert for utgifter ved svangerskapet og 
eventuelle tapte arbeidsinntekter. Skillet mellom disse to typene surrogati handler om 
blant annet hva slags hensikt man har ved surrogatien. Altruistisk surrogati er et 
alternativ der surrogatmoren selv av fri vilje kan ønske å hjelpe en nær slektning som 
er infertil, for eksempel en søster, datter eller venninne. Å tillate altruistisk surrogati er 
også et likestillingsspørsmål. Dette handler om kvinners selvbestemmelsesrett over 
egen kropp. Om en kvinne frivillig vil bære frem et barn så har hun retten til å gjøre 
dette, og hverken staten Norge eller andre aktører burde ha en bestemmelsesrett 
over kvinners kropp på den måten. Fredrikstad Arbeiderparti vil:  

• Tillate altruistisk surrogati i Norge, med en forutsetning om at det drives av 
offentlige aktører.  

• At barnekonvensjonens paragraf 3, barnets beste, skal vektlegges sterkt gjennom 
hele behandlingen. 

• At avtalen mellom surrogatmoren og foreldrene skal være lovlig bindende, slik at 
barnets beste blir vektlagt og tatt mest hensyn til. 

• At surrogatmoren skal måtte ha født minst ett barn tidligere.  
• At surrogatmoren får oppfølging av psykolog før, etter og underveis i graviditeten.  
• Det skal dokumenteres en nær relasjon mellom surrogat og minst en forelder. 
• Det skal kunne påvises av faglige og medisinske aktører at surrogatmoren er 

inneforstått med eventuelle konsekvenser og at surrogatmoren ikke er utsatt for 
press eller tvang. 

• At surrogatmoren skal kompenseres for tapt arbeidsfortjeneste for ukene før og 
etter fødsel samt hvis det skulle skje eventuelle komplikasjoner under 
svangerskapet. 
 

Partistyrets innstilling: Avvises.  
Det vises til Arbeiderpartiets partiprogram 2017-2021.  
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Forslag nr. 12 
 
Robotskatt  
 
Forslagsstiller: Fredrikstad AUF 
 
Frykten for en usikker fremtid, en fremtid uten arbeid og trygghet i hverdagen er 
kanskje den største frykten mange unge i dag bærer på. Tall fra instituttet ved 
høgskolen i Oslo og Akershus. 5 av 10 unge frykter at deres jobb eller fremtidige jobb 
vil forsvinne i fremtiden av økt robotisering av arbeidsmarkedet.  Og den frykten er 
reel. 
 
Vi tenger ny poltikk som tar ansvar for fremtidige generasjoner. Robotisering og 
automatisering av arbeidskraft vil føre til at mange i fremtiden kan stå uten en jobb å 
gå til. En rapport fra Oxford University estimerte at over 47% av amerikanske 
arbeidsplasser kan forsvinne i et tidsrom på 10 år. Analyser fra SSB konkluderer med 
at over 900.000 arbeidsplasser i Norge kan forsvinne i en periode på 20 år.  At 
900.000 mennesker står uten jobb i Norge, kan ikke norsk økonomi tåle i fremtiden. 
Derfor trenger vi rettede tiltak og inntekter for å skape arbeidsplasser som også 
reduserer forholdet mellom arbeidstagere og arbeidsgivere. Som sikrer omfordeling 
av kapital i samfunnet.  
 
Innføringen av robotskatt innebærer å beskatte realkapital som overtar menneskelig 
arbeidskraft. At profitt bedrifter inntjener fra automatisering skal beskattes slik som 
man normalt sett hadde beskattet en vanlig arbeidstager. For å forhindre perverst 
profittutbytte og for en rettferdig beskatning i norsk arbeidsliv.  
 
Fredrikstad Arbeiderparti  vil: 

• Innføre Robotskatt på realkapital som har erstattet menneskelig arbeidskraft i 
bedrifter i Norge  
 

Partistyrets innstilling: Avvises.  

Begrunnelse: Partistyret anerkjenner problemstillingen, men utfordringer 
knyttet til digitalisering, robotisering og en ny teknologisk virkelighet opp mot 
finansiering av velferdssamfunnet må ses på i større sammenheng. 
Robotisering og automatisering og annen innovativ virksomhet er forutsetning 
for å bevare arbeidsplasser. Teknologiutvikling skaper arbeidsplasser og 
fremmer vår internasjonale konkurransekraft. Vi er avhengig av innovasjon og 
utvikling for å kunne møte fremtidens arbeidsliv.  
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Forslag nr. 13 
 
Norge trenger flere sykepleiere  
 
Forslagsstiller: Fredrikstad AUF  
 
Sykepleiere er den yrkesgruppen det er størst mangel på. NAVs 
bedriftsundersøkelse viser at ingen andre yrkesgrupper vil det være større problemer 
å få tak i. Spesialisthelsetjenesten har vist tegn på store problemer tilknyttet 
ferieavvikling, i tillegg til at det har vært mangel på spesialsykepleiere som er en 
sentral gruppe for å holde aktiviteten oppe i sykehusene.  
 
Problemet er ikke lengre at ungdom ikke vil jobbe i helsesektoren, tvert imot. Med 
tiden har sykepleierutdanningen vekket mer interesse - rekordmange søker seg inn 
på denne utdanningen. Det er flott, problemet er at snittet for å komme inn har økt 
betraktelig og studieplassene er det for få av. Når vi vet at sykepleiere og 
helsefagarbeidere generelt er noe som trengs, så er det et problem at ventelistene er 
rekordlange og mange ikke får studieplass. Utdanningskapasiteten for sykepleiere 
må styrkes.  
 
Det er flere årsaker til mangelen på sykepleiere – flere sykepleiere jobber deltid, det 
etableres stadig nye tjenester for å ta seg av økte omsorgsbehov og mange 
sykepleiere forlater yrket. Én av fem sykepleiere jobber ikke lenger i helsetjenesten ti 
år etter utdanning.  
 
Fredrikstad AUF er opptatt av en styrket helsesektor, vi vil at pasientene skal få 
ordentlig hjelp og at de ansatte ikke skal slite seg ut. For at de ansatte skal kunne 
utføre arbeidet ordentlig, samtidig som alle pasienter får hjelp – er det nødvendig at 
vi legger til rette for at flere får utdanne seg til helse- og omsorgsyrker.  
 
Fredrikstad Arbeiderparti vil:  

• Gjøre det lettere for flere å kunne utdanne seg til sykepleier ved å senke 
karaktersnittet.  

• Jobbe for at det skal utvikles flere studieplasser for sykepleierutdanningen.   
 
Partistyrets innstilling: 

• Gjøre det lettere for flere å kunne utdanne seg til sykepleier.  
• Jobbe for flere studieplasser for sykepleierutdanningen.   
 
Oversendes ØAPs årsmøte og Arbeiderpartiet sentralt. 
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Forslag nr. 14 
 
Forslagsstiller: Lisleby Arbeiderpartilag 
 
Nytt dobbeltspor Fredrikstad – Sarpsborg 
 
Lisleby Arbeiderpartilag krever at Fredrikstad Arbeiderpartis årsmøte fatter følgende 
vedtak: 
 
Nytt dobbeltspor fra Fredrikstad retning Sarpsborg må legges i en lang tunnel som 
skissert i Bane Nors alternativ 4A. 
 
Begrunnelse: 
 
Dette alternativet vil gi minst negative skadevirkninger for lokalsamfunnet Lisleby. 
Banen vil uansett bli lagt i tunnel under Kiæråsen. Ved å velge alternativ 4A vil det bli 
en noe lengre tunnel enn Bane Nors alternativ 2A. Alternativ 2A vil ha svært negative 
følger for sentrale områder på Lisleby. Lislebyveien fra krysset ved Lauritz Johnsens 
vei til Snippen vil bli omgjort til jernbanetrase og mange hus på strekningen må rives. 
Mange av husene er av historisk verdi for Lislebysamfunnet. Sentrumsområdet 
Snippen vil også bli skadelidende da sporene vil komme nærmere butikkene og virke 
forstyrrende på hele sentrumsområdet. 
 
Partistyrets innstilling til vedtak: Nytt dobbeltspor fra Fredrikstad retning 
Sarpsborg må legges i en lang tunnel utenom Lisleby Sentrum.  
 
Vedtaket oversendes Bystyregruppa. 
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Forslag nr. 15 
 
Forslagsstiller : Lisleby Arbeiderpartilag  
 
Opprettelse av ressursgruppe  
 
Det må opprettes en ressursgruppe i Fredrikstad Arbeiderparti som skal arbeide for 
bedre kollektivtransport i hele kommunen. 
 
Begrunnelse: 
 
Fredrikstad er en by med sterk befolkningsvekst. Det er derfor av stor betydning at 
kollektivtransporten forbedres slik at det blir mer attraktivt å reise kollektivt. Det er 
overordnede politiske signaler om at økt transportbehov som følge av 
befolkningsvekst ikke skal føre til økt biltrafikk. Behovet skal løses med sykling, 
gange og kollektivtrafikk. I Fredrikstad har vi mulighet for både å satse på buss og 
ferge. Vi kan derfor skreddersy løsninger man ikke har mulighet for andre steder. 
Hovedpoenget med forslaget er at vi i Fredrikstad selv må ha hånden på rattet ift. å 
definere behovet og å få på plass gode kollektivtransportløsninger. 
 
 
Partistyrets innstilling: Intensjonen støttes. Fredrikstad Arbeiderparti tar 
initiativ overfor ØAP for i fellesskap å opprette en slik arbeidsgruppe.  
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7. Valg/valgkomiteens innstilling 
 
Valgkomiteen har bestått av: Ole Haabeth (Ieder), Lisa Skaret, Guro Havrevold, 
Terese Troy Prebensen, Ulf Berg, Fredrik Kveseth og Per Arne Hansen. 
 
Valgkomiteens innstilling: 

Funksjon Innstilling til valg årsmøtet 2018 
  
Partistyret: Navnene uthevet: ikke på valg 

Leder: Siri Martinsen 
Nestleder: Rune Fredriksen – 2 år 
Sekretær: Hege Dubec 
Kasserer: Victor Kristiansen 
Studieleder: Malin Krå Simonsen – 2 år 
Kvinnekontakt: Lisa Skaret – 2 år 
Styremedlem: Fadil Gashi  
Styremedlem: Nils Are Magerøy – 2 år 
Styremedlem: Gry-Helen Strøm  
Alle varamedlemmene er på 
valg for 1 år  

 

1.varamedlem: Jaran Berg  
2.varamedlem: Maria Imrik 
3.varamedlem: Per Lie 
4.varamedlem: Kim Lervik  
5.varamedlem: Svein Erik Thorvaldsen  
Gruppeleder, ordfører (Ap), AUF og representant for faglig-politisk  
samarbeidskomitè (LO) tiltrer styret.  
 
Fagligpolitisk 
Samarbeidskomité  

 

Medlem: Partileder 
Medlem Nestleder 
Medlem Sekretær 
Varamedlem Jan Sørensen 
Varamedlem  Victor Kristiansen 
Varamedlem Lisa Skaret 
  
AOFs årsmøte og 
representantskap 

 

Representant: Studieleder 
Vara: Bente Iren Vikerstrand-Hansen 
  
Studieutvalg  
Leder: Partistyrets studieleder 
Medlemmer: Studielederne i lagene og AUFs studieleder 
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Østfold Arbeiderpartis 
representantskap (10) 

 

Medlemmer:  
1. Siri Martinsen 
2. Rune Fredriksen 
3. Jon-Ivar Nygård 
4.  Kari Agerup 
5. Atle Ottesen 
6. Hege Dubec 
7. Lisa Skaret 
8. Terje Moland Pedersen 
9. 
 

Malin Krå Simonsen 
 

10. Jaran Berg 
 
Vara: 

 

1. Mohamed Warsame 
2. Gry-Helen Strøm 
3. Nils Are Magerøy 
4. Maria Imrik  
5. Vidar Schei 
6. Marit Haabeth 
7. Stian Thorvaldsen 
8.  Ingrid Hognås 
9. Raymond Svendsen 

 
10. Ole Haabeth 

 
Østfold Arbeiderpartis 
årskonferanse/årsmøte 
(25) 

 
 

Delegater:  
1. Siri Martinsen 
2. Rune Fredriksen 
3. Jon-Ivar Nygård 
4.  Kari Agerup 
5. Atle Ottesen 
6. Hege Dubec 
7. Victor Kristiansen 
8. Malin Krå Simonsen 
9. Terje Moland Pedersen 

10. Frøydis Wroldsen 
11. Ole Haabeth 
12. Gry-Helen Strøm 
13. Mohamed Warsame 
14. Lisbeth Sandbæk 
15. Nils Are Magerøy 
16. Terese Troy Prebensen 
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17. Vidar Schei 
18. Lisa Skaret 
19. Jaran Berg 
20. Kirsten Mostad Pedersen 
21. Roy Arne Henriksen 
22.  Therese Winter Antonsen 
23. Raymond Svendsen 
24. Bente Iren Vikerstrand-Hansen 
25. Tor Arne Solbakken 

Vara:  
1. Svein Roald Hansen 
2. Lene Paulsen 
3. Fadil Gashi 
4. Ingrid Hognås 
5. Dana Ghazi 
6. Marit Haabeth 
7. Hans Petter Pettersen 
8. Pia Fjeldstad 
9. Per Lie 

10. Kim Lervik 
11.  Svein Erik Thorvaldsen 
12. Tove Troy 
13. Arild Aaserød 
14. Elisabeth Porsmyr 
15. Kjell Porsmyr 
16. Bente Tandberg 
17. Christian Kielland 
18.  Eileen Dvergsdal 
19. Svein Inge Johansen 
20. Helene Matri 
21. Marit Hasselgård 
22. Pål Christiansen 
23. Vilde Glosemeyer Havrevold 
24. Per Arne Hansen 
25. Laila Lian 

Arbeiderbevegelsens 
kulturnettverk 

 

Medlem: Rune Fredriksen 
Medlem Siri Martinsen 
  
Oscar Torp-heimen  
Medlem: Siri Martinsen 
  
Fanebærere/fanevakter 
1.mai 

 

 Nils Are Magerøy 
 Fadil Gashi 
 Lene Paulsen 
 Fredrik Kveseth 
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1. mai-komiteen:  
 Svein Erik Thorvaldsen 
 Leder av kvinnenettverket 
 
 
 

 

Arbeiderpartiets 
landsmøte (velges av 
ØAp): 

 

 Partileder 
 Nestleder 
  
  
Revisorer:  
 Gerd Nordaas 
 Kay Øistad 

Vararevisorer:  
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8. Partistyrets innstilling til valgkomite og programkomite 
 
 
Valgkomite 

 

Leder Ole Haabeth 
Medlem Guro Havrevold 
Medlem Ulf Berg 
Medlem  Terese Troy Prebensen 
Kvinnekontakt: Lisa Skaret 
AUF Oppnevner selv 
Faglig-politisk Oppnevner selv 
  

Programkomite  
Leder Rune Fredriksen 
Medlem Malin Krå Simonsen 
Medlem Nils Are Magerøy 
Medlem kvinnenettverket Lisa Skaret 
Medlem Jon-Ivar Nygård 
Medlem Jens Olav Simensen 
Medlem Hilde Sandmæl 
AUF Oppnevner selv 
LO Oppnevner selv 
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9. Syng høyt kamerater! 

 

Skal du plante et tre må du velge et sted 

det slår rot og vil vokse i fred 

For hvis stormene kommer fra havet en høst 

tar de tak og kan bryte det ned 

  

Syng høyt kamerater, og la meg få høre 

at dere står sammen med meg 

Syng høyt kamerater, og la meg få høre 

at dere står sammen med meg 

  

Vi er trær i en skog som ble plantet av folk 

som visste hvor trær skulle stå 

Vi er frukter av frø, og såddes av dem 

som forstod: Det er viktig å så! 

 

Ref.  

 

Hvis du tror du vil stå om de andre blir felt 

Bør du frykte for stormer hver høst 

Står vi sammen og vokser vil stormene kun 

gi kronene sterkere røst 

 

Ref.  
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10. Ta hverandre i hånda, og hold! 
 
 

Vi har gått under faner og flagg 
på en lang vei fra natt imot dag. 

Hån og spott har vi tålt, 
men når styrke ble målt 

var vi sterkest – vi kjempet i lag. 

Det har hendt våre rekker ble brutt 
av soldater med kuler og krutt. 

Men vår mannsterke hær 
med de brukne gevær 

sto som fjell, og de seiret til slutt. 

Mang en bauta vil stå uten navn 
– reist av tårer, av sult og av savn – 

over kvinner med mot 
som var stamme og rot 

for et mai-løv som vi fikk i favn. 

Det fins de som har snudd seg og gått, 
som tror frihet er no’ man har fått. 

De vil smi for seg selv, 
tror på evner og hell. 

Slike folk har vår framtid forrådt. 

Nei, nå gjelder det mere enn før! 
For hvis samholdet rakner og dør, 

venter fiender nok 
som vil splitte vår flokk. 

Og vår flamme blir aske og glør. 

Du skal synge, men aldri i moll! 
Du skal kjempe, men aldri med vold! 

Tusner støtter vår sak, 
så vær stolt og stå rak! 

Ta hverandre i handa, og HOLD! 
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11. Egne notater  
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F R E D R I K S T A D  
A R B E I D E R P A R T I  

1 8 9 3  -  2 0 1 8  
1 2 5  Å R  


